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Proces Verbal 

încheiat în cadrul şedinţei Consiliului Societății Române de Pneumologie 

din 23 Aprilie 2014, ora 11
30

 

 

 

Au participat: Miron Alexandru Bogdan, Constantin Marica, Constantin Nicoleta, 

Emilia Crişan, Lavinia Davidescu, Florin Mihălţan, Delia Marta, Ioana Munteanu, Roxana 

Maria Nemeş, Dumitru Orășeanu, Paraschiva Postolache, Irina Strâmbu, Doina Todea, 

Ruxandra Ulmeanu, Dragoș-Cosmin Zaharia. 

 

Ordinea de zi a fost următoarea: 

I. Congres SRP 2014 

- Propuneri teme pentru simpozioane/ cursuri, program științific 

- Alte aspecte organizatorice 

II. Varia 

- Informare de la ultima sedință FERS – MaricaConstantin 

- Stadiul pregătirii conferințelor de secțiuni 

- Organizare alegeri pentru funcțiile de conducere din cadrul Secțiunilor de 

Tuberculoză și Fiziopatologie Respiratorie a SRP 

- Propuneri pentru administrator website 

- Necesitatea unui Director de revistă 

- Bilanț contract revistă 

- Parteneriate:  Campania de renunțare la fumat în rândul populației generale adulte 

QUIT&WIN 2014 Romania – implicare SRP 

- Altele 

III. Administrativ 

- Achiziție tonere/ imprimantă,  

- Achiziție ventilator (donație pacient) 

- Altele 

- Rezultat vot modificare statut 
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La începutul ședinței membrii Consiliului SRP au primit o mapă ce conține 

următoarele documente: Agenda ședinței, Programul științific al Congresului SRP în varianta 

actuală, anunțurile transmise pe e-mail și publicate pe site pentru funcțiile de conducere din 

cadrul Secțiunilor de Tuberculoză și Fiziopatologie Respiratorie a SRP, rezultatul alegerilor 

pentru funcțiile de conducere din cadrul Secțiunii de Pneumologie Pediatrică a SRP,  

rezultatul votului pentru modificarea statutului, situația financiară  pentru fiecare număr al 

revistei Pneumologia pentru anul 2014. 

 

I. Congres SRP 2014 

Deschiderea ședinței Consiliului Societății Române de Pneumologie a fost făcută de 

Președintele SRP, Prof. Dr. Mihălțan Florin. 

În cuvântul său de deschidere, Președintele SRP le-a adresat rugămintea celor prezenți 

de a analiza cu atenție programul științific al congresului SRP din 8-11 octombrie 2014 la ora 

actuală și sa menționeze modificările, rectificările necesare. Responsabililor cu organizarea 

fiecărui simpozion sau curs le-a fost solicitată verificarea intervalelor orare propuse.  

S-a stabilit un nou deadline pentru transmiterea tuturor detaliilor legate de organizarea 

fecărei sesiuni. Acestea vor fi transmise de fiecare responsabil până la data de 15 mai 2014. 

Domnul Prof. Dr. Miron Bogdan subliniază faptul că o temă importantă este ”Plămânul 

cardiac” și ar fi oportună organizarea unui simpozion cu medicii cardiologi în care să fie 

comentată aceată temă. Intervalul pentru oranizarea acestui simpozion se dorește a fi 14-16, 

sala Beta. Tema propusă este ”Plămânul și insuficiența cardiacă”. 

Cei prezenți au fost informați cu privire la sponsorii care participă la organizarea 

congresului și la faptul că unul dintre aceștia dorit să renunțe la organizarea simpozionului în 

data de 8 octombrie 2014 în favoarea organizării simpozionului într-o zi diferită, însă în 

paralel cu alte simpozioane. 

Discuțiile referitoare la programul științific au continuat, stabilindu-se ca toate 

modificările necesare să fie transmise pe mail. 

 

II. Varia 

- Organizare alegeri pentru funcțiile de conducere din cadrul Secțiunilor de 

Tuberculoză și Fiziopatologie Respiratorie a SRP  

  Alegerile pentru funcțiile de conducere din cadrul Secțiunilor de Tuberculoză și 

Fiziopatologie Respiratorie a SRP vor fi organizate în același mod. 
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Dna Dr. Strâmbu Irina a ridicat problema legată de faptul că pentru funcțiile de 

conducere ale secțiunilor pot vota toți membrii SRP. Dl Prof. Mihălțan a precizat că acest 

lucru se întâmplă datorită faptului că numărul de membrii SRP care votează online este foarte 

mic, iar dacă accesul la vot ar fi acordat doar membrilor fiecărei secțiuni ar fi posibil ca 

voturile să fie inexistente.  A fost dezbătută problema numărului mic de memebrii SRP și a 

fost evidențiată posibilitatea dezbaterii acestei probleme în cadrul Adunării Generale a SRP.  

Dl Prof. Mihălțan Florin precizează că în regulamentul SRP, care va fi realizat până la 

congres, trebuie precizat faptul că un membru SRP nerezident nu poate deține o funcție de 

conducere în cadrul SRP (Președinte, Președinte secțiune). Dl Prof. Miron Bogdan a 

specificat faptul că, dacă un membru SRP are votanți, nu ar trebui îngrădit acest drept. 

Conflictul comercial este mult mai important decât calitatea de rezident/nerezident. Acest 

aspect va fi pe ordinea de zi a Adunării Generale a SRP. 

- Stadiul pregătirii conferințelor de secțiuni 

Pentru Secțiunea de Pneumologie Pediatrică a fost depusă o singură candidatură 

pentru funcția de Preșdinte și 5 candidaturi pentru funcția de membru în Comitetul secțiunii. 

Rezultatele vor fi publicate pe site. Astfel, Comitetul Secțiunii de Pneumologie Pediatrică 

este format din Președinte, dna Prof. Doina Plșca, și 3 membrii, dr. Craiu Mihai, dr. Man 

Sorin, dr. Sosa Ioana. 

- Informare de la ultima ședința FERS  

În cadrul ședinței FERS au fost dicutate următoarele subiecte: Membership Project, 

Update on ERS Advocacy, Educational update & HERMES, Horld Spirometry Day 2014, 

White Book Update. 

România a avut mai multe bile negre decât bile albe. 

În vederea creșterii numărului de membrii ai ERS a fost propusă modificarea taxei de 

membru de la 75 de euro la 20 de euro. Această propunere va fi votată la Congresul ERS de 

la Munchen.  Această prevedere ar fi benefică pentru membrii din România. 

Un alt aspect important dezbătut în cadrul ședinței FERS a fost proiectul HERMES. 

Trebuie făcută la nivelul societății o selecție de traineri de spirometrie sub 35 de ani cu atestat 

în limba engleză. În România nu s-a demarat niciun curs de 3 ani. Dna Dr. Nemeș a subliniat 

că la nivelul Ministerului Sănătății nu există o competență, o curriculă pentru competență. Dl 

Prof. Miron Bogdan a ținut să precizeze că această problemă este dezbătută de 4 ani în cadrul 

ședințelor FERS, iar principala problemă este creditarea la nivel național, o altă problemă 

dezbătută fiind și calitatea de medic specialist. ERS a propus ca certificările să aibă un grad 

de recunoaștere din partea UE însă acest lucru este foarte greu de realizat în realitate. Dr. 
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Irina Strâmbu afirmă că pregătirea națională costă foarte mulți bani și necesită o muncă 

intensă pe o perioadă îndelungată și aceasta ar putea fi plătită din fondurile SRP. Această 

posibilitate, ca societățile naționale să suporte costurile necesare pregătirii,  a fost dezbătută și 

în cadrul ședinței FERS.  

Dl Prof. Marica Constantin va trimite procesul verbal al ședinței FERS pe e-mail 

tuturor în momentul când îl va primi. O altă lipsă este lista cu centrele universitare și 

responsabilii pe fiecare centru. 

Problemele referioare la White Book vor fi dezbătute la Congresul ERS. 

- Propuneri pentru administrator website 

A fost propusă votarea persoanei care va fi responsabilă pentru administrarea  

website-ului. 

Dl Prof. Mihălțan Florin revine cu rugămintea ca președinții secțiunilor să trimită 

infomațiile actualizate cu privire la activitatea fiecărei secțiuni. 

Dl Prof. Miron Bogdan îî adresează dlui Dr. Zaharia Dragoș propunerea ca dânsul să 

se ocupe de administrarea paginii de internet, însă acesta este nevoit să refuze datorită 

activităților în care este implicat. Tot dl Prof. Miron Bogdan propune înființarea unui grup de 

lucru care să se ocupe de administrarea site-ului, aceasta fiind o muncă laborioasă. S-a hotărât 

ca lista să rămână deschisă și acest punct să fie discutat la ședințele viitoare. 

- Necesitatea unui Director de revistă 

Au fost reamintite motivele necesității unui Director de revistă. 

Dna Dr. Irina Strămbu menționează că un Direcor de revistă nu este necesar. 

Totodată, dânsa specifică faptul că numărul de articole primite pe adresa redacției este foarte 

mic. 

Dl Dr. Zaharia Dragoș ridică întrebarea dacă la nivelul SRP nu se pot lua niște decizii 

de direcții de cercetare, studii retrospective care să se desfășoare în mai multe centre, iar 

ulterior rezultatele sa fie publicate în revistă. Dna Dr. Strâmbu Irina consideră că aceste 

decizii ar putea fi luate în cadrul scțiunilor SRP. Dl Prof. Mihălțan specifică faptul că această 

propunere ar putea fi dezbătută la Adunarea Generală a SRP împreună cu propunerea 

acordării unor burse pentru tineri care să fie fructificate în țară. Dl Prof. Miron Bogdan aduce 

în discuție posibilitatea că societatea ar putea să premieze niște postere care să fie ulterior 

transformate în articole. Dl. Prof. Mihălțan  ridică problema modului în care vor fi evaluate 

aceste postere. Va fi făcută pentru fiecare număr al revistei?  

Doamna Dr. Strâmbu Irina dorește să sublinieze în  faptul ca indexarea B+ nu mai 

există și nu mai trebuie folosită. 
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De asemenea, dna Dr. Strâmbu Irina își expune în continuare punctul de vedere cu 

privire la propunerea de înființare a funcției de Director de revistă.  

Această propunere este supusă la vot. Votul se face prin bilete de vot pe care membrii 

Consiliului SRP vor trece ”Da” sau ”Nu” în funcție de considerentele fiecăruia privind 

necesitatea unui Director de revistă și includerea acestei prevederi în Statutul SRP. Până la 

numărarea numărului de voturi pentru fiecare opțiune se trece la următorul subiect de pe 

ordinea de zi a ședinței. 

- Bilanț contract revista 

Au fost primite de la editură costurile privind editarea revistei. Suma finală este 

10.560 euro  și 13.049 euro cu TVA. În ultimii 2 ani a fost necesară plata unor costuri legate 

de editarea revistei care nu au putut fi suportate din sponsorizări sau reclame. 

Cheltuielile cu organizarea unor manifestări realizate sub egida SRP nu sunt 

întotdeauna suportate doar din sponsorizări și taxe de participare, fiind necesară suportarea 

costurilor suplimentare din contul SRP. 

Prof. Mihălțan aduce la cunoștința membrilor prezenți faptul că sunt numeroase 

cheltuieli care trebuie suportate din bugetul SRP (salariile angajaților, taxele de afiliere la 

societățile naționale, consumabile, servicii internet servere, servicii de telefonie). 

Editura Versa Puls Media a venit cu propunerea realizării unei platforme pe care să 

existe posibilitatea căutării și indexării mai rapide a articolelor, vizibilitatea revistei fiind de 

asemenea mul mai mare. 

Dna Dr. Strâmbu Irina îi informează pe cei prezenți că pagina de internet a revistei 

trebuie actualizată și vor fi necesare modificări în structura acesteia, fapt ce va implica unele 

costuri în viitor. 

- Parteneriate:  Campania de renuntare la fumat in randul populatiei generale adulte 

QUIT&WIN 2014 Romania – implicare SRP 

Este o campanie care va demara în luna mai în cadrul căreia SRP este partener, 

existând o continuitate în acest sens. 

 

III. Administrativ 

- Achiziție tonere/ imprimantă  

Având în vedere faptul că imprimanta existentă în inventarul societății la momentul 

actual nu mai funcționează în parametrii normali, este necesară achiziționarea în viitorul 

apropiat a unei imprimante  și a unui numărului necesar de tonere pentru desfășurarea în bune 
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condiții a activității societății, acest demers implicând costuri mai mari decât limita prevăzută 

în Statutul SRP, respectiv 500 euro. Nu au existat obiecțiuni cu privire la acest aspect. 

- Achiziție ventilator (donație pacient) 

Membri Consiliului SRP au fost informați cu privire la sponsorizarea de 10.000 euro 

primită cu titlu de sponsorizare de la unul din pacienți. Suma va fi utilizată în vederea 

achiziționării unui ventilator performant care va fi utilizat în cadrul Institutului de 

Pneumoftiziologie ”Marius Nasta”. Beneficiile acestei sponsorizări vizează atât pacienții 

deserviți de institut, cât și Societatea Română de Pneumologie, în inventarul căreia va rămâne 

acest aparat. 

După aceste discuții Dl Prof. Mihălțan anunță rezultatul votului referitor la înființarea 

funcției de Director de revistă: 7 voturi pentru ”Nu” și 8 voturi pentru ”Da”. 

Domnul Prof. Mihălțan Florin încheie ședința cu mulțumiri adresate participanților și 

le urează ”Drum bun!” celor din provincie. 


